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Zápisnica z konferencie FOO FCHPT STU 

konanej dňa 7.2.2012 o 14.00 h v miestnosti CH3 

 

Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny, celkom 32 z 33 delegovaných delegátov, t.j. 97 %. 

Hostia:  prof. Ing. J. Šajbidor, DrSc. (dekan FCHPT STU)   

doc. Ing. Ľ. Jelemenský, PhD. (prodekan FCHPT STU) 

doc. Ing. V. Lukeš, PhD. (predseda AS FCHPT STU)  

Ing. M. Štujber (Univerzitná odborová organizácia STU) 

Mária Bachratá (Fakultná odborová organizácia FEI STU) 

PhDr. Danica Brečková (Fakultná odborová organizácia FA STU) 

 

Program: 

1. Otvorenie, privítanie hostí 
2. Schválenie programu konferencie, voľba mandátovej a návrhovej komisie  
3. Správa o činnosti výboru FOO za rok 2011 a programové ciele V-FOO na rok 2012 
4. Správa o hospodárení výboru FOO za rok 2011 a návrh rozpočtu na rok 2012 
5. Správa revíznej komisie FOO STU za rok 2011 
6. Správa mandátovej komisie 
7. Diskusia 
8. Návrh uznesení 
9. Záver 

 

1. Otvorenie, privítanie hostí 

Konferenciu viedol D. Berkeš (člen Výboru FOO FCHPT STU), ktorý privítal delegátov a hostí.  

2. Schválenie programu konferencie, voľba mandátovej a návrhovej komisie  

Delegáti dostali návrh programu konferencie vopred v elektronickej i písomnej podobe. Pán dekan 
požiadal o vystúpenie hneď na úvod konferencie z dôvodu svojich ďalších pracovných povinností.  
Program bol preto schválený v navrhovanej štruktúre, s tým, že p. dekan prednesie svoj diskusný 
príspevok hneď po bode 2.  

D. Berkeš navrhol mandátovú komisiu v zložení: M. Hadvinová, D. Machatová a návrhovú komisiu v 
zložení: V. Kovár, E. Smrčková, P. Tarapčík. Obe komisie boli v navrhovanom zložení schválené 
všetkými hlasmi. 

3. Správa o činnosti výboru FOO za rok 2011 a programové ciele organizácie na rok 2011 

Na úvod svojho vystúpenia B. Papánková oboznámila prítomných so skutočnosťou, že v tomto roku 
sa konferencia UOO STU konala skôr ako konferencie FOO z dôvodu prispôsobenia sa harmonogramu 
hostí konferencie z vedenia OZ PŠaV. Preto delegátov konferencie nebude schvaľovať toto 
zhromaždenie, ale urobil tak Výbor FOO na svojom ostatnom zasadnutí dňa 31.1.2012. Zoznam 
delegátov je uvedený v Uzneseniach z konferencie.  
 



2 

 

Potom B. Papánková,  predsedníčka výboru FOO, predniesla Správu o činnosti výboru FOO za rok 
2011. Vystúpenie malo 3 hlavné časti. V prvej boli sumarizované zmeny vo vedení STU, FCHPT STU, 
AS FCHPT, UOO STU a OZ PŠaV a hlavné udalosti tohto roka. Ďalšia časť bola zameraná na 
zhodnotenie práce FOO za rok 2011 v súlade s programovými cieľmi, ktoré boli schválené ostatnou 
konferenciou.  V záverečnej časti B. Papánková venovala pozornosť návrhu programových cieľov FOO 
FCHPT STU na rok 2012, ktoré v tlačenej forme dostali delegáti ako súčasť materiálov konferencie. 
Plné znenie hodnotiacej správy je prílohou tejto zápisnice. 
 
 
4. Správa o hospodárení výboru FOO za rok 2011 a návrh rozpočtu na rok 2012 
 
Správu o hospodárení v podrobnej forme a návrh rozpočtu na rok 2012 dostali delegáti konferencie v 
písomnej forme pri prezentácii. Komentár k týmto materiálom predniesla hospodárka FOO  
E. Smrčková.  
 
5. Správa revíznej komisie FOO STU za rok 2011 

Správu revíznej komisie predniesol predseda Revíznej komisie FOO FCHPT STU  P. Tarapčík. Revíziu 
vykonala revízna komisia v zložení: P. Tarapčík, J. Rakytiak, J. Stopka. Revízia  hospodárenia, správy 
majetku FOO, vedenia evidencie, pokladne a knižnice FOO bola vykonaná dňa 20. 1. 2011.Výsledkom 
kontroly je zistenie, že všetky príslušné záznamy a dokumenty sú v súlade s predkladanou správou o 
hospodárení. 

6. Správa mandátovej komisie 

M. Hadvinová v mene mandátovej komisie konštatovala, že na konferencii FOO FCHPT je prítomných 
32 delegátov z celkového počtu 33 čo je 97 %. Konferencia je uznášaniaschopná. Na konferencii sa 
zúčastňujú 3 odborárski hostia a 3 hostia z FCHPT STU. 

7. Diskusia 

7.1 Prvým príspevkom do diskusie bolo vystúpenie prof. Ing. J. Šajbidora, DrSc., ktorý v ňom 
predstavil hlavné zámery Vedenia FCHPT v roku 2012. Pozornosť venoval predovšetkým 3 oblastiam: 
výskumu, pedagogike a majetku a budovaniu FCHPT.  
Hlavné zámery v oblasti výskumu: 
- participácia FCHPT STU v projekte štrukturálnych fondov podanom STU, ktorého finančné 

prostriedky sú plánované na budovanie infraštruktúry vrátane výstavby budov a ich opráv, 
konkrétne zateplenie novej budovy a opravy strechy v starej budove; 

- podávanie ďalších projektov, najmä kompetenčných centier a centier excelentnosti; 
- inovovanie kritérií na získanie titulu docent a profesor; 
- udržanie úrovne merateľných výstupov vedeckovýskumnej činnosti. 
V oblasti pedagogiky: 
- reakreditácia ŠP VYKOZ na program typu A a následná reakreditácia nadväzujúcich inžinierskych 

programov; reakreditácia ŠP Chémia a technológia životného prostredia v odbore technických vied; 
- vypracovanie a schválenie nového hospitačného poriadku; 
- inovácie v oblasti doktorandského štúdia. 
V oblasti správy majetku a budovania FCHPT: 
- rekonštrukcia vnútorného vybavenia a plynového kotla v RZ Vyhne; 
- predaj RZ Harmónia z dôvodu dlhodobej stratovosti. 
 
7.2 V. Illeová potvrdila zlý stav vnútorného vybavenia RZ Vyhne, ale zároveň vyzvala na väčšie 
využívanie tohto RZ zamestnancami, z dôvodu poskytovania výborných turisticko-relaxačných 
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možností tohto zariadenia. Zariadenie by tým získalo časť finančných prostriedkov na obnovu. Ďalej 
sa spýtala, či môžu RZ využívať aj študenti doktorandského štúdia za zvýhodnenú cenu (ako 
zamestnanci). B. Papánková: áno, môžu. 
Ľ. Jelemenský doplnil informáciu o finančných prostriedkoch investovaných do RZ Vyhne v minulom 
roku na jeho vonkajšiu rekonštrukciu a vybavenie IKT zariadeniami (zo štrukturálnych fondov). 
Informoval, že RZ je v správe UZ Gabčíkovo, jeho hospodárenie nie je stratové. 
Delegáti vyslovili podporu predaja RZ Harmónia a následnému využitiu financií na obnovu RZ Vyhne, 
čo je zapísané aj v uznesení z konferencie. 
 
7.3 M. Krištofič poďakoval Výboru FOO za jeho celoročnú činnosť. Opäť pripomenul, že by bolo 
vhodné, aby aj nečlenovia FOO – zamestnanci FCHPT prispievali istou finančnou čiastkou na 
vyjednávania ohľadom Kolektívnej zmluvy. Spýtal sa funkcionárov FOO, resp. UOO, v akom stave je 
situácia so zakladaním alternatívnej odborovej organizácie v oblasti školstva, ktorá bola aktuálna 
v minulom roku v septembri po proteste učiteľov. B. Papánková: bola to dočasná iniciatíva niektorých 
jednotlivcov; OZPŠaV robí maximum pre to, aby sa nerozbíjala odborová organizácia združujúca 
základné, stredné a vysoké školy, pretože by sa stratila sila druhého najpočetnejšieho odborového 
zväzu na Slovensku. 
 
7.4 J. Rakytiak upozornil vedenie fakulty na nutnosť zohľadniť stav výťahov na FCHPT pri vykonávaní 
potenciálnych prác na oprave a zateplení fakulty. Najvhodnejším riešením by bola montáž vonkajších 
výťahov na vývoz materiálu pri rekonštrukcii.  
 
7.5 V. Žúbor poďakoval stravovacej komisii a členom FOO v nej za celoročnú činnosť. Informoval 
zhromaždenie o tom, že začiatkom roku 2013 skončí zmluva terajšiemu dodávateľovi stravy na 
FCHPT, firme SLOVGAST. V priebehu druhého polroka r. 2012 bude vypísané výberové konanie na 
nového dodávateľa stravovacích služieb. Je možné, že rektorát STU bude podporovať využívanie 
kapacity rekonštruovanej jedálne a kuchyne na ŠD J. Hronca, čím by sa však sortiment jedál 
podávaných v jedálňach STU značne zúžil. Delegáti vyslovujú podporu alternatíve vypísania 
výberového konania pre externého dodávateľa stravovacích služieb (tak, ako doposiaľ), aby sa tak 
nestratil vyšší štandard s možnosťou pestrého výberu jedál na viacerých výdajných miestach.  
E. Smrčková doplnila informáciu o stravovaní  v zmysle pripomienok, ktoré odzneli na konferencii 
UOO. Výbor UOO bol na nej zaviazaný zaoberať sa riešením zmien, ktoré nastali v stravovacom 
systéme Kredit v polovici r. 2011 svojvoľným zásahom Ing. Hulíka. Ide o presadenie možnosti odberu 
takého počtu dotovaných jedál, aký je počet odpracovaných dní v mesiaci a zapracovanie požiadavky 
do Kolektívnej zmluvy STU v r. 2012. Tiež by bolo vhodné, aby systém Kredit umožňoval vidieť cenu 
jedla ešte pred jeho objednaním.  
 
8. Návrh uznesení 

E. Smrčková v mene návrhovej komisie predniesla návrh uznesení konferencie FOO FCHPT STU, ktoré 
konferenia schválila. Uznesenia konferencie sú uvedené v prílohe tejto zápisnice. 

9. Záver 

D. Berkeš poďakoval prítomným za účasť a konferenciu FOO FCHPT STU ukončil. 

 

V Bratislave, 8.2.2012 

M. Reháková, tajomníčka V-FOO    B. Papánková, predsedníčka V-FOO 
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Príloha 1: Správa o činnosti výboru FOO FCHPT STU v Bratislave za rok 2011 

Cieľom výročnej správa predkladanej konferencii FOO je zhodnotiť činnosť za 

uplynulé obdobie so zameraním hlavne na hodnotenie cieľov, ktoré vo svojej činnosti chcela 

odborová organizácia dosiahnuť. Úlohy určené V-FOO v uzneseniach poslednej konferencie, 

konanej v januári roku 2011  boli takmer splnené. 

Rok 2011 bol  rokom zmien ako vo vedení STU – novým rektorom sa stal prof. Ing. 

Robert Redhammer, PhD.,  tak aj vo vedení FCHPT ako aj začiatok činnosti fakultného 

výboru v novom zložení. Na tomto mieste rada konštatujem, že po nástupe nového vedenia 

fakulty sa zlepšila spolupráca ako aj komunikácia s odbormi.  

Dôležitou  udalosťou nášho zväzu bol VI. Zjazd OZPŠaV, ktorý sa konal 24. – 26. 

novembera v Piešťanoch, kde boli zvolení noví predsedovia ako OZPŠaV – Ing. Pavel Ondek, 

tak aj združenia VŠaPRO - doc. Miroslav Habán. 

V roku 2011 sa uskutočnilo kolektívne vyjednávanie o kolektívnych zmluvách vyššieho 

stupňa pre zamestnancov, ktorí pracujú vo verejnom záujme. Tento rok malo kolektívne 

vyjednávanie ťažšie východiskové pozície ako v minulých rokoch. Po páde vlády a vyhlásení 

predčasných volieb v marci 2012 vyjednávanie pokračovalo v ďalších kolách. Vyjednávanie 

bolo podporené dvomi protestnými zhromaždeniami, k ZP a ku zvyšovaniu tarifných platov. 

Hoci bola dostatočná agitačná kampaň zo strany výboru za našu fakultu sa zúčastnilo len 15 

zamestnancov, čo je 14 %. Napriek hospodárskej a finančnej kríze podarilo sa udržať aj na 

rok 2012 všetky sociálne výhody z minulého roka, čo nebolo jednoduché v tomto krízovom 

období, KZVS bola podpísaná v decembri. Zmluvné strany sa dohodli, že v závislosti od 

vývoja ekonomickej situácie v Slovenskej republike budú v máji 2012 zmluvné strany 

vyjednávať na rok 2012 zvýšenie tarifných platov. Štrajková pohotovosť stále trvá. 

Počas roku 2011 výbor FOO zasadal celkovo 11 - krát. Zaoberal sa riešením 

aktuálnych otázok a problémov, vyplývajúcich z činnosti odborového zväzu ako aj z členskej 

základne FCHPT. Členovia odborov ako aj vedenie fakulty a v neposlednom rade všetci 

zamestnanci majú možnosť sa oboznámiť s činnosťou odborov formou zverejnených zápisníc 

zo zasadnutí, ktoré sú k dispozícii u tajomníka  výboru, v elektronickej forme na webovej 

stránke FOO fakulty, ako aj vo vývesnej skrinke odborovej organizácie FCHPT pri jedálni. 

O činnosti UOO pravidelne informujeme na webovej stránke. Členovia výboru FOO ako aj 
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UOO sa aktívne podieľali na tvorbe interných dokumentov ich pripomienkovaním v súlade s 

platnou legislatívou SR, dokumentmi univerzity a OZ PŠaV. 

Ako predsedníčka FOO som sa zúčastňovala zasadnutí  Vedenia fakulty a KD. 

Zúčastňovala som sa pravidelne zasadnutí výboru UOO,  ktorých bolo 10 a takisto aj 

zasadnutí Akademického senátu FCHPT, na ktoré ma pravidelne pozýval jeho predseda, doc. 

Lukeš. 

 V roku 2011 prebiehali výberové konania na obsadzovanie miest riaditeľov ústavov 

ako aj na funkčné miesta profesorov a docentov. Členom komisie je aj zástupca 

zamestnancov, najčastejšie je menovaný predseda FOO, resp. iný člen výboru. 

Ako členka pléna zduženia VŠ a PRO som sa zúčastnila každoročného plenárneho 

zasadnutia, ktoré sa konalo na jeseň v Kežmarských Žľaboch, ktoré bolo spojené so školením 

vyjednávačov zastupujúcich ZO pri kolektívnom vyjednávaní. Na tomto školení  sa zúčastnil 

aj predseda KOZ, Ing. Gazdík.    

Najdôležitejším výstupom činnosti odborovej organizácie je kolektívna zmluva. 

Členovia výboru FOO sa aktívne podieľajú na príprave návrhu novej KZ na rok 2012. 

Priebežnému sledovaniu podnetov, problémov a možností na vylepšenie KZ sa venuje výbor 

celoročne. Rokovania vyjednávacej skupiny členov UOO však zatiaľ nezačali pre 

zaneprázdnenosť pána rektora, takže je stále v platnosti podpísaná KZ. 

Podpísaný Špecifický doplnok FCHPT ku KZ STU je výsledkom spoločného záujmu 

zamestnávateľa a odborovej organizácie viesť takú sociálnu politiku, ktorá vytvorí stabilné 

a motivačné prostredie pre všetkých zamestnancov. Vďaka ústretovému prístupu pána dekana 

sa obnovili slávnostné stretnutia s jubilantmi pri príležitosti životného alebo pracovného 

jubilea. Uskutočnili sa v polročných intervaloch a stretli sa s pozitívnym ohlasom 

u zamestnancov. 

Pozitívny ohlas vyvolala aj možnosť absolvovať preventívnu onkologickú prehliadku 

s finančným príspevkom zo sociálneho fondu, ktorá bola zakotvená v Špecifickom doplnku.   

Na prehliadky, ktoré by sa mali postupne organizovať sa v prvom kole prihlásilo 30 

zamestnancov. Napriek tomu, že bol v SF dostatok financií, k podpísaniu zmluvy nedošlo 

a po dohode s vedením fakulty sa začne tohto roku. Začiatkom novembra boli rozpustené 

finančné zdroje sociálneho fondu v decembri 2011 bola vyplatená suma 52 €  každému 

zamestnancovi FCHPT podľa dohodnutej metodiky na individuálnu regeneráciu duševných a 

fyzických síl.  
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Čerpanie Fondu sociálnej výpomoci  našej odborovej organizácie bolo celkove v 

sume: 495 €,  čo predstavuje príspevok na stravu všetkým členom odborov.  

Výbor FOO sleduje pripomienky zamestnancov ohľadne podmienok stravovania na 

FCHPT. Členovia výboru sa zúčastňovali zasadania stravovacej komisie pod vedením 

tajomníka fakulty, Ing. Žúbora,  ktorá  na svojich zasadnutiach riešila pripomienky 

zamestnancov a študentov k stravovaniu.   

K dnešnému dňu má naša členská základňa 100 členov z radov zamestnancov, 1 

členka je na materskej dovolenke. Žiaľ stále sa nám nedarí zastaviť úbytok členov odborov, 

z odborov odišli 3 členovia a získali sme len 1 nového člena. 

Ako každoročne sa výbor FOO podieľal v spolupráci s vedením  fakulty  na 

organizácii stretnutia dôchodcov FCHPT, ktorého sa zúčastnilo vyše 150 bývalých 

zamestnancov.  

Nezanedbateľným prínosom nielen pre členov odborov, dôchodcov, ale aj pre 

všetkých zamestnancov je naša odborárska knižnica, do ktorej každoročne pribúdajú nové 

tituly vďaka  pani Vaculovej.  

Výbor FOO vyjadruje poďakovanie členke výboru, RNDr. Polóniovej za prípravu, 

organizačné zabezpečenie a vedenie konverzačného kurzu angličtiny pre členov odborov.  

 Veľmi dôležitou oblasťou činnosti odborov, najmä na našej fakulte, sú otázky 

bezpečnosti práce. V minulom roku sa na pracoviskách FCHPT uskutočnili previerky na 

základe materiálu: „Pokyny na vykonanie previerok BOZP a PO“ pre príslušný rok. Na 

niektorých vybraných pracoviskách spolu s technikom, pánom Muránim, boli aj členovia 

výboru, Ing. Staruch a Ing. Smrčková. Komisia bezpečnosti a ochrany zdravia pri práci na 

FCHPT sa stretla v minulom roku 2- krát. 

V roku 2011 prebiehal audit PZS na FCHPT. Na základe auditu bol určený postup 

preventívnych lekárskych prehliadok zamestnancov FCHPT, ktorí pracujú v  2. kategórii.  

Jednalo sa o 257 zamestnancov fakulty, ktorí pracujú v zdraviu škodlivom prostredí. Na 

základe výsledkov z preventívnych lekárskych prehliadok bola všetkým spomenutým 

zamestnancom priznaná tzv. platová kompenzácia za prácu v zdraviu škodlivom prostredí.  

Dovoľte, aby som na záver tejto správy poďakovala  zástupcom vedenia fakulty a 

akademického senátu za dobrú spoluprácu a navzájom vyhovujúce riešenie problémov. 

Osobitne patrí poďakovanie členom fakultného výboru, členom revíznej komisie a v 

neposlednom rade i úsekovým dôverníkom na jednotlivých ústavoch fakulty.  
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Príloha 2:  Programové ciele FOO FCHPT STU v Bratislave na rok 2012 

 

1. Základným cieľom FOO bude aj v ďalšom období ochrana záujmov a oprávnených požiadaviek 

pracovníkov FCHPT. Zúčastňovať sa na práci UOO STU a  koordinovane s ostatnými 

odborovými organizáciami STU presadzovať požiadavky zamestnancov na zlepšenie pracovných 

podmienok.  

2. Stabilizovať počty členov, pokračovať v kampani na získavanie nových členov FOO osobitne 

z radov mladých zamestnancov.  

3. Zúčastňovať sa na vyjednávaniach Kolektívnej zmluvy STU s Vedením STU. Výbor FOO bude 

presadzovať uzavretie Špecifického doplnku ku KZ pre zamestnancov FCHPT STU. 

4. Výbor bude pozorne sledovať opodstatnenosť rušenia pracovných miest v rámci organizačných 

zmien na FCHPT ako aj dodržiavanie ZP a ostatných odpovedajúcich právnych noriem.  

5. Sledovať dodržiavanie pracovnoprávnych predpisov, poskytovať pracovníkom informácie a 

zabezpečiť ochranu ich oprávnených  požiadaviek. Presadzovať legislatívne úpravy v záujme 

zlepšenia spoločenského a materiálneho postavenia pracovníkov vysokých škôl. 

6. Zúčastňovať sa na previerkach BOZP a PO, kontrolovať čerpanie a financovanie ochranných 

osobných prostriedkov. 

7.  V sociálnej oblasti spolurozhodovať o použití sociálneho fondu, v oprávnených prípadoch 

pomáhať riešiť sociálnu núdzu členov FOO z fondu soc. rezervy FOO, podieľať sa na 

organizovaní stretnutia dôchodcov ako aj stretnutí s jubilantmi. Podieľať sa na úspešnej realizácii 

preventívnych onkologických prehliadok v rámci sociálneho fondu. 

8. V spolupráci s vedením fakulty a so sociálnou komisiou vypracovať efektívne čerpanie 

prostriedkov sociálneho fondu vzhľadom na odvodovú povinnosť. 

9. Aktívne sa podieľať na riešení problematiky stravovania zamestnancov na FCHPT. 

10. Poskytovať zápisnice členom FOO v elektronickej podobe, prezentovať aktuálne problémy ako aj 

činnosť FOO na webovej stránke fakulty, ako aj vo vývesnej skrinke FOO pri jedálni. 

11. Prehlbovať informovanosť svojich členov o cieľoch zväzu a zabezpečovať ich realizáciu. 
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Príloha 3:  Uznesenia z konferencie FOO FCHPT STU 

                    konanej dňa 7. 2. 2012, 14.00 h v miestnosti CH3 

 

 

Konferencia Fakultnej odborovej organizácie pri FCHPT STU 

 

a) schvaľuje  

 

1. Správu o činnosti V-FOO FCHPT STU v Bratislave za obdobie roku 2011  

 

2. Programové ciele FOO FCHPT STU v Bratislave na rok 2012  

 

3. Čerpanie rozpočtu FOO FCHPT STU v Bratislave počas roku 2011  

 

4. Rozpočet FOO FCHPT STU v Bratislave na rok 2012  

 

5. Správu revíznej komisie FOO FCHPT STU za rok 2011  

 

6. Správu mandátovej komisie; 

 

 

b) berie na vedomie, že vzhľadom na termín konania konferencie UOO, delegoval výbor 

FOO na rokovanie konferencie UOO STU nasledovných 20 delegátov: Tarapčík Pavol, 

Sádecká Jana, Papánková Blažena, Kovár Vladimír, Smrčková Eva, Staruch Ladislav, 

Krištofíková Ľudmila, Šimon Peter, Chochulová Alžbeta, Földesová Mária, Stopka Ján, 

Berkeš Dušan, Zálupský Peter, Hadvinová Marcela, Ujhelyiová Anna, Reháková Milena, 

Polóniová Veronika, Rakytiak Július, Jablonková Helena, Srniak Vladimír. Konferencia sa 

konala dňa 6.2.2012 o 13.00 h v 13:00 hod. na Strojníckej fakulte STU v miestnosti S4, 

Námestie slobody č. 17; 

 

c) ukladá výboru FOO zohľadniť podnety z diskusie v práci V FOO;  

 

 

d) podporuje zámer vedenia fakulty riešiť problematiku účelových zariadení (Harmónia, 

Vyhne) dobudovaním interiéru Vyhní z prostriedkov získaných predajom účelového 

zariadenia v Harmónii. 

 


